
Generalforsamling den 28-8-2021 

Punkt 1. 
Til dirigent blev Bjarne Groth valgt. 

Punkt 2. 
Vedlagt og godkendt. 

Punkt 3. 
Vedlagt og godkendt. 

Punkt 4. 
Vedlagt og godkendt. 

Punkt 5. 
Ingen indkomne forslag. 

Punkt 2. Bestyrelsens beretning. 

Dialog i salen efter beretning: 
 
Fra salen: Er der nogle planer for næste år. 
Bestyrelsen: Nej. 
 
Fra salen: Den boring på Kirkemosevej som Øst Møn drikkevand vil købe, om den skal direkte 
til Hjertebjerg. 
Bestyrelsen: Ja den giver så meget vand at vi ikke kan behandle det. 
 

Punkt 3. Regnskab: 

Bestyrelsen: Vi har i bestyrelsen talt om at skifte vores vandmålere til elektroniske vandmåler 

om hvad de kan og koster. Nød linjen har fået nogle tilbud hvor vi samlet kan købe nogle målere. 

Fra salen: Om den nye måler er med sms. 
 
Bestyrelsen: Det ved vi ikke endnu, men det kunne blive nogle med en form for overvågning og 
Fjernaflæsning så man kan se om man har et overforbrug (utæt rør) 
Det er ikke fordi at det er besværligt at læse måler af, men det er vigtige at man kan komme til 
Måler brønden. 
 
Fra salen: Har en kommentar om at der er blevet taget vandprøver samme adresse to gange inden 
for en kort periode men det er der sikkert en årsag til. 
Bestyrelsen: der er valgt fire prøvesteder, som kommunen har godkendt og der skiftes vi til at tage  



prøver. Til næste år skal der findes fire nye steder. 
 
Fra salen: Hvor har i taget to prøver samme sted inden for ca. et år 
 
Bestyrelsen: Det var for at tage prøven så langt fra værket som muligt og det var en ekstra prøve 
på grund af for meget nitrit. Den bleg også taget på værket samme dag. 
 

Punkt 6. Valg til bestyrelse: 

 Jørgen Gustav (modtager genvalg) 

 Kim Rasmussen (modtager genvalg) 

  Casper Andersen går ud pga. fraflytning 

Jørgen Gustav blev genvalgt 

Kim Rasmussen blev genvalgt 

Henning Olesen blev valgt ind 

Punkt 7. Valg af suppleanter: 

Ole Hansen bliver genvalgt. 

Mona Nilsen bliver genvalgt 

Punkt 8. Valg af revisor og revisorsuppleant. 

Charlotte Rasmussen bliver Valgt. 

Som revisorsuppleant Hejdi Pedersen. Valgt. 

Punkt 9. Eventuelt: 

Tommy fra Magleby vandværk fortæller om Øst Møn drikkevand 

Østmøn vand er et samarbejde mellem Udby, Hjertebjerg, Borre Magleby og Sømarke. 

Status er nu at der bliver kørt test på vand ledningen, vand har ikke godt af at stå stille så der skal 
bevægelse til. Det er en ledning på 10 km og den indeholder 75 kubikmeter vand. Systemet går ud på 

At vi har en virtuel vandtank dvs. at de tre største vandværker er en stor tank det sørger systemet for. 

I praksis holder systemet øje med om der bruges meget vand i en tank et sted så trækker det vand fra en 
anden tank. Hvis der ikke er noget stort forbrug vil der blive sendt vand rundt så det ikke står stille.                



I øjeblikket køre vi manuel test og det virker upåklageligt. Udby og Sømarke har de samme fordele som de 
store værker hvis de mangler vand vil de kunne trække så de tre tanke. Ind til videre har vi holdt budgettet. 

Det er et fældes selskab som tager hånd om fældes opgaver som nød linje og måske vandmålere hvor vi er 
flere sammen om indkøb. 

På den måde vi har lavet samarbejdet på er at de enkelte vandværker køre videre fuldstændigt uændret, 
den eneste forskel er at der vil blive betalt 300 kr. årligt pr forbruger. 

Der kommer en ny prøveplan fra kommunen så når vi tager prøver så tager vi det samtidigt på alle værker 
og fire steder på linjen på den måde kan vi spore hvis der nogle urenheder i vandet. 

Fra salen: Hvor meget ledning er der lagt, er alle værker forbundet. 

Tommy: Der er lagt 10 km. Resten var lagt. 

Fra salen: Er Råbylille helt ud af det. 

Tommy: De er ikke med og hvis de gerne vil aftage vand er de velkommen til det. De ville ha to bestyrelses 
medlemmer i det nye selskab hvor vi andre et medlem pr værk. Når nødlinjen er færdig skal de laves en ny 
aftale med Råbylille hvis de vil købe vand. 

Bestyrelse: Vi vil undersøge hvad det vil koste at få rykket el tavlen ud i det første rum så den ikke får så 
meget dampe. 

Fra salen: Syntes at det var fint at Tommy kom og fortalte og nu når man har hinanden kan man bruge de 
samme erfaringer og købe ind sammen. 

Anders: På vores bestyrelsesmøder i Østmøn drikkevand har vi et punkt hvor vi infomere eller spørger 
hinanden hvad har i af erfaringer.  

Fra salen: Taler i også kalk. 

Bestyrelsen: Hvis der kommer et krav må i gang . 

Fra salen: Et anlæg koster 8000 til 10000 kr + det løse at sætte op hjemme og det kunne være at hvis man 
købte flere var prisen en anden. 

Bestyrelsen: For år tilbage har vi sagt at vi godt være med til at hvis der er flere som er interesseret i 
hustands af kalker kan vi finde ud af hvad der bedst evt. samlet indkøb. 

 

 

Referent Kim Rasmussen 

Dirigent Bjarne Groth  


